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§ 13 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Stephan Guiance (S) och Sophia Granswed Baat (M) utsågs att 
justera dagens protokoll §§ 13-43. Justering sker digitalt senast 
den 19 juni 2024. 
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§ 14 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Tre övriga frågor anmäldes: 

 Vad händer med amfiteatern vid Vårbergstoppen?, skrivelse 
från Centerpartiet 

 Skrivelse angående hållplats vid Skärholmens brygga för 
pendelbåten linje 89, skrivelse från Liberalerna 

 Sätra återvinning, skrivelse från Moderaterna 
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§ 15 
Åtgärder gällande förbättrad badvattenkvalitet  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/1202 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar och lämnar det 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna lämnade den 23 november 2023 in en 
skrivelse gällande förbättrad badvattenkvalitet till 
stadsdelsnämnden som skickades till förvaltningen för beredning. 
Skrivelsens författare föreslår att förvaltningen utreder och 
presenterar för nämnden vilka direkta och indirekta åtgärder som 
planeras för de offentliga bad som fått anmärkningar under året. 
Förvaltningen har varit i dialog med miljöförvaltningen som inte ser 
skäl att uppmana till ytterligare utredning eller åtgärd i Skärholmen 
utöver det föreläggande som gäller Sätrastrandsbadets norra 
provtagningspunkt. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen(SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2024-06-13 
Dnr SKHLM 2023/1202 
  
Åtgärder för förbättrad badvattenkvalitet 
Vi tackar förvaltningen för det utförliga svaret. 
Vi noterar att det finns ett annat pågående ärende gällande specifikt 
Sätra strands badet, där Miljöförvaltningen ålagt Skärholmens 
stadsdelsförvaltning att agera då provtagning påvisat en dålig 
badvattenkvalitet. Det är bra att stadens förvaltning fungerar. Vår 
enda egentliga synpunkt är att vi tycker att det går lite för långsamt. 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1202-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse; Åtgärder 
gällande förbättrad badvattenkvalitet. 

 SKHLM 2023/1202-1 Skrivelse; Åtgärder gällande 
förbättrad badvattenkvalitet. 
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§ 16 
Utred fritidsbibliotek i Vårberg  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/1260 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade den 14 december 2023 att skicka en 
skrivelse till förvaltningen om att utreda möjligheterna för att starta 
ett fritidsbibliotek i Vårberg centrum från 
Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna för beredning. I 
skrivelsen konstateras att Vårberg centrum är en bra plats att 
etablera fritidsbiblioteket på. 
Detta med utgångspunkt i att Vårberg centrum är den stadsdel i 
Skärholmens stadsdelsnämndsområde som har störst 
socioekonomiska utmaningar. Moderaterna, Centerpartiet och 
Liberalerna bedömer att fler verksamheter och aktiviteter bör 
anordnas där genom platsaktivering av olika slag och i samverkan 
med centrumägaren. 
Mot bakgrund av detta önskas att förvaltningen: 

 Ser över möjligheten att etablera fritidsbiblioteket i Vårberg 
centrum. 

 Återkomma till stadsdelsnämnden med en rapport kring 
arbetet framåt med fritidsbiblioteket. 

Förvaltningen kommer under året 2024 att starta verksamheten 
Fritidsbanken. Fritidsbanken Sverige kommer att stötta 
förvaltningen i frågor kring nyetablering, utveckling, utbildning, 
information, marknadsföring och nätverkande med andra 
kommuner och intressenter. Ett av målen för Fritidsbanken är att 
vara tillgänglig för alla. En del i det är att verksamhetens lokal ska 
etableras på en plats som är enkel för alla att ta sig till och som 
dessutom ska vara tillräckligt stor för att hushålla all utrustning som 
ska lånas ut. Förvaltningen har tecknat avtal med Grosvenor om en 
lokal som är belägen på Måsholmstorget 16 i nära anslutning till 
förvaltningshuset och Skärholmens galleria. Lokalen uppfyller 
samtliga kriterier för att etablera Fritidsbanken i Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde och kommer tas i anspråk i augusti 2024. 
Förvaltningen kommer framåt att rapportera Fritidsbankens 
fortlöpande arbete inom ramen för tertialrapporter och 
verksamhetsberättelse. 
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Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2024-06-13 
  
 
Utred fritidsbibliotek i Vårberg 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Vi vill tacka stadsdelsförvaltningen för svaret och för det goda 
arbete man gjort med den kommande etableringen av ett 
fritidsbibliotek i form av Fritidsbanken. Vi tycker det är synd att 
placeringen inte blir i Vårberg, då det är en del i vår stadsdel med 
extra stort behov av aktivering, inte minst kring Vårberg centrum. 
Att etablera ett fritidsbibliotek där, skulle kunna vara ett sätt till 
ökad platsaktivering och på vis skapa en tryggare plats. Samtidigt är 
vi hoppfulla kring samarbetet med Fritidsbanken Sverige och ser 
framemot att ta del av det kommande arbetet. Vi vill lyfta fram att 
det är viktigt att kommunicera till barn och vårdnadshavare i hela 
stadsdelen att fritidsbanken öppnat, samt att den kommer vara 
etablerad på Måsholmstorget 16 (Medborgarkontoret), i anslutning 
till Skärholmen centrum. Det finns både barn och vårdnadshavare 
som inte har digitala hjälpmedel i hemmet, vilket måste tas i 
beaktning vid marknadsföring av fritidsbanken. Att jobba 
uppsökande, samt sätta upp lappar på anslagstavlor och informera 
föreningslivet, kan vara ett sätt att nå fler. Informationen bör även 
finnas tillgänglig på Medborgarkontoret, BVC, socialtjänsten och 
Stadsteatern i Skärholmen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1260-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse; Utred 
fritidsbibliotek. 

 SKHLM 2023/1260-1 Skrivelse; Utred fritidsbibliotek i 
Vårberg. 
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§ 17 
Vattenfestival i Skärholmen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/1261 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade att skicka en skrivelse från 
Sverigedemokraterna till förvaltningen för beredning. Skrivelsen 
innehåller ett förslag om sommarskoj och vattenfestival på 
strandbaden, i huvudsak Sätrastrandsbadet. 
Stadsdelsnämnden och förvaltningen har under en längre tid arbetat 
med att arrangera gratis offentliga evenemang, i syfte att ladda 
platser med positiv energi och ge Skärholmsbor kvalitetsupplevelser 
på hemmaplan. Arbetet sker dels genom att stödja ideella 
föreningars arrangörskap, dels inom ramen för platssamverkan. Så 
kallad platsaktivering är en prioriterad del av nämndens 
trygghetsskapande arbete. Under 2024 planeras över 50 
centrumnära aktiviteter. Polisens lägesbilder ligger till grund för val 
av platser, strandbaden är inte utvalda. I ärendet beskriver 
förvaltningen platsaktiveringens modell, samt andra aspekter i 
relation till förslaget om en vattenfestival. 
Förvaltningen lyfter några av 2024 års större offentliga evenemang. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen(SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2024-06-13 
Ärende 17 
Dnr SKHLM 2023/1261 
  
Vattenfestival i Skärholmen 
  
Vi tackar förvaltningen för det utförliga svaret. 
  
Vi vidhåller dock alltjämt att det behövs större evenemang, gärna 
återkommande evenemang. De evenemang som förvaltningen 
beskriver som större evenemang tycker vi inte duger alls – för att 
kunna klassificeras som ett större evenemang. 
  
Vi noterar att förvaltningen också tar upp platsaktivering, och 
kopplar ihop vår skrivelse med trygghetsarbete. Vi vill med emfas 
betacka oss för den typen av resonemang. Vi eftersträvar nöjen, 
trivsel, livsglädje - För de medborgare som inte ägnar sig åt 
kriminalitet. Vi tror inte på något sätt att en potentiell vattenfestival 
skulle medföra någon förändring gällande tryggheten. Och det är 
också därför ett sådant resonemang inte finns i vår skrivelse.   
Vi har haft skrivelser om att arrangera en lokal pizzafestival, 
lådbilsracing för barn, dessa stoppades dock av den politiska 
majoriteten redan före beredning. Ihop med vår idé om en 
vattenfestival så har de samtliga till syfte att öka trivseln. Och de 
har absolut inget att göra med något trygghetsarbete. 
Vi tror att denna ihopblandning av trivsel-höjande aktiviteter och 
trygghetsarbete är mycket negativ. Dels så uteblir de trivsel-höjande 
aktiviteterna. Men i förlängningen uteblir också tryggheten, 
eftersom trygghet reduceras ner triviala saker som har svag 
koppling till just tryggheten. 
Churchill fick under andra världskriget kritik för han satsade så 
mycket på kulturen trots att det var krig. Churchill menade då att 
om man inte satsar på kulturen, vad är det då man ska försvara? Vi 
menar att oavsett hur illa det är i Skärholmen, med skjutningar, och 
hur dålig situationen än är så ska man sträva efter att öka trivseln. 
Det är också en fråga om kultur. 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
  
Och Churchill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1261-2 (Godkänd - R 1) Vattenfestival i 
Skärholmen. 
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 SKHLM 2023/1261-1 Skrivelse; Vattenfestival i 
Skärholmen. 
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§ 18 
Frågor med anledning av markanvisning för Sätra 2:1  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2024/141 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade 25 januari 2024 att skicka 
en skrivelse från Moderaterna med frågor med anledning av 
markanvisning för Sätra 2:1 till förvaltningen för beredning. 
Skrivelsen omfattar ett antal frågor som Moderaterna önskar att 
förvaltningen vidaredelegerar till 
exploateringskontoret/stadsbyggnadskontoret. Det handlar om sju 
frågor som omfattar förtydligande och planer kopplat till 
markanvisning för 12 radhus inom del av fastigheten Sätra 2:1 i 
Bredäng. Samtliga frågor är besvarade i tjänsteutlåtandet. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 13/6–24 
 
Frågor med anledning av markanvisning Sätra 2:1 
  
Sophia Granswed Baat m.fl (M) 
  
Särskilt uttalande 
  
Vi vill tacka stadsdelsförvaltningen för de svaren på frågorna 
avseende markanvisningen för Sätra 2:1. Vi ser positivt på att 
projektet kommer behålla parkeringsförbud längs 
Tankebyggarbacken och även införa nytt parkeringsförbud längs 
Järnbärarvägen, samtidigt är vi skeptiska till att nya parkeringar ska 
lösas inom kvartersmarken, både sett till att antalet bilar kommer 
öka i området, samt att tidigare undersökningar visar att marken inte 
är optimal att bebygga, till följd av den porösa grunden. Det är 
viktigt att nya utredningar görs. Vi ser fortsatt med viss oro kring att 
det rika natur- och djurlivet vid Tankebyggarbacken ska påverkas 
negativt av projektet, här är det viktigt att vidta de 
kompensationsåtgärder som beskrivs i projektet samt spara så 
mycket träd och grönyta som möjligt. I dagsläget finns inga 
konkreta exempel kring hur, mer än att följa det som 
rekommenderas i naturvärdesinventeringen. Slutligen är vi väldigt 
angelägna om att arkitekturen av de nya radhusen går i linje med 
nuvarande bebyggelse och att det planeras för säkra gångvägar för 
barn och boende under projektets gång. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/141-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse; Frågor med 
anledning av markanvisning Sätra 2:1. 

 SKHLM 2024/141-1 Skrivelse; Frågor med anledning av 
markanvisning för Sätra 2:1. 
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§ 19 
Snötippning i Sätra naturreservat  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2024/142 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från nämnden. 
I skrivelsen ombeds förvaltningen att redogöra för hur 
snötippningen vid Mälarhöjdsbadet sköts och hur provtagning av 
snön följs upp. 
Det är Trafikkontoret som har rådigheten över snöröjningen, 
snötippning och snöupplagen i hela staden. 
Förvaltningen känner till Trafikkontorets bruk av ytor i 
stadsdelsnämndsområdet för snötippning. 
Provtagning av snö görs av Trafikkontoret vid sina fyra 
sjötippningsplatser: Norr Mälarstrand, Blasieholmen, Stadsgården 
och Värta och följs upp i rapporten Egenkontroll snö – 
vintersäsongen 2022-23 (Uppdrag.nr: 22U1894). 
Bedömningen utifrån regelbunden provtagning är att tippningens 
påverkan på vattnet är liten. Dock är snön som tippas i vattnet eller 
på land ofta missfärgad vilket kan uppfattas som otrevligt. 
Staden följer och bevakar alternativa metoder och teknikutveckling 
för omhändertagande av snö i förhållande till i sjö- och landtippar. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler att Centerpartiet ansluter till 
det särskilda uttalandet. 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler att Liberalerna ansluter 
till det särskilda uttalandet. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna. 
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2024-06-13 

 
Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna, Centerpartiet och 
Liberalerna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2024-06-13 
  
 
Snötippning i Sätra naturreservat 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
Alice Vestlin (C) 
Conny Gabrielsson (L) 
  
Vi vill tacka stadsdelsförvaltningen för svaret på skrivelsen. Vi är 
väl medvetna om att det är Trafikkontoret som ansvarar för tippning 
av snö i vår stadsdel, samt att regelbundna provtagningar görs. Både 
Sätrastrandsbadets och Mälarhöjdsbadets parkeringar används för 
att tippa snö, som ofta ligger kvar långt in på våren. Förvaltningen 
skriver att bedömningen utifrån regelbunden provtagning är att 
tippningens påverkan på vattnet är liten, något vi hoppas stämmer. 
Samtidigt är det inte ett tillräckligt lugnande svar. Vi är fortsatt 
oroliga över att hälso- och miljöskadliga ämnen rinner ner i 
Mälaren, samt in i kohagen vid Mälarhöjdsbadet.  Slutligen, hade vi 
hoppats att den rödgröna majoriteten hade tagit denna fråga på 
större allvar, och prioriterat andra lösningar på tippningen 
framöver.   
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/142-2 (Godkänd - R 1) SKHLM 2024/142. 
 SKHLM 2024/142-3 Bilaga 1 Årsrapport egenkontroll 

snö_2022-2023_20231219 (003) 
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2024-06-13 

§ 20 
Om snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2024/144 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade 25 januari 2024 att skicka 
en skrivelse om snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen från 
Centerpartiet med anslutning av Moderaterna för beredning till 
förvaltningen. 
Centerpartiet och Moderaterna skriver att det är viktigt att värna 
föreningslivet och att främja idrottande bland barn och unga. De 
skriver att det även bidrar till trygghet i stadsdelen. 
Med anledning av ovan önskade de att följande frågor skickas på 
beredning för vidaredelegering till idrottsförvaltningen: 
1. Varför är det bara en plan på Vårbergs IP som snöröjs? 
2. Finns det andra planer i Skärholmen som skulle kunna vara 
aktuella att snöröja, till exempel Sätra BP och Bredängs BP? 
Under vintersäsongen har idrottsförvaltningen 18 stycken 
fotbollsplaner som snöröjs i första hand, de har valts ut enligt 
följande kriterier: 
- Jämn spridning över staden. 
- Nära en idrottsplats så det finns tillgång till personal och 
maskiner. 
- Ytor som kan hantera snömassorna och granulatet. 
- Inga hinder i form av staket som kan bli skadade. 
- Kvalitén på konstgräset eftersom snöröjningen sliter på mattan. 
Utöver dessa 18 planer finns 9 stycken planer som snöröjs i andra 
hand när det finns resurser och möjlighet. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Centerpartiet ett särskilt 
uttalande enligt bilaga. 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler att 
Moderaterna ansluter till det särskilda uttalandet. 
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Bilaga 
Särskilt uttalande, Centerpartiet och Moderaterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Centerpartiet och Moderaterna 
2024-06-13 
  
Om snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen 
  
Alice Vestlin (C) 
Sophia Granswed Baat (M) 
Särskilt uttalande 
  
Vi vill tacka förvaltningen för ärendet. Tyvärr besvaras inte några 
av våra frågor i tjänsteutlåtandet. Vi känner till 
snöröjningsprogrammet och vilka planer som ingår i det, våra frågor 
gällde vilka ytterligare planer som kan snöröjas. Den plan på 
Vårbergs IP som vi undrar över torde uppfylla alla kriterier i listan 
från förvaltningen och vi hade önskat få ett ordentligt svar på varför 
den inte ingår i programmet, särskilt med tanke på att den ligger 
bredvid en plan som snöröjs. Vad gäller Sätra BP och Bredängs BP 
har vi inte heller fått något svar på varför de inte kan snöröjas. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/144-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse; Om 
snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen. 

 SKHLM 2024/144-1 Skrivelse; Om snöröjning av 
fotbollsplaner i Skärholmen. 
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§ 21 
Street food-marknad i Skärholmen  
- beslutsärende 
SKHLM 2023/526 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på tilläggsuppdraget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden beslutade den 25 maj 2023 att skicka en skrivelse från 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet till 
förvaltningen för beredning, om att undersöka möjligheterna att, i 
samarbete med andra aktörer och förvaltningar, möjliggöra en 
street-food marknad i Skärholmen som platsaktivering och 
samverkansprojekt samt för att stärka företagandet i stadsdelen. 
Svar på skrivelsen gick upp till nämnd 14 december 2023. 
Stadsdelsnämnden beslutade att godkänna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. I skrivelsen föreslog 
förvaltningen att åta sig ett uppdrag om att ta kontakt med Glad stad 
för att uppmana den privata aktören till att utforska möjligheten att 
genomföra liknande koncept i Skärholmen som de matmarknader 
som de drivit i andra stadsdelsnämndsområden i Stockholm stad. 
Förvaltningen har fört en dialog med aktören som återkopplat att det 
inte är aktuellt att på kort tid genomföra ett liknande koncept i 
Skärholmens stadsdelsnämndsområde. Däremot har förvaltningen 
och aktören en fortsatt dialog om möjligheten att etablera någon 
liknande verksamhet på längre sikt. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/526-5 (Godkänd - R 1) Svar på 
tilläggsuppdrag om skrivelse av Street food-marknad i 
Skärholmen. 

 SKHLM 2023/526-3 §17 den 14 december 2023, 
Skärholmens stadsdelsnämnd Street food-marknad i 
Skärholmen 

 SKHLM 2023/526-1 Skrivelse; Street food-marknad i 
Skärholmen. 
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§ 22 
Yttrande över årsrapport 2023 från stadsrevisionen  
- beslutsärende 
SKHLM 2024/324 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner yttrandet över årsrapport 2023. 
2. Yttrandet skickas till stadsrevisionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet för 2023 och 
har gjort följande bedömningar: 

 Nämnden har i allt väsentligt bedrivit verksamheten på ett 
tillfredsställande sätt och delvis på ett ändamålsenligt sätt. 

 Nämndens styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten delvis varit tillräcklig. 

 Räkenskaperna bedöms vara upprättade i enlighet med 
lagstiftning, god redovisningssed och stadens anvisningar. 

 Nämnden har delvis vidtagit åtgärder utifrån revisionens 
rekommendationer i föregående års granskningar. Nämnden 
har påbörjat ett   arbete med samtliga rekommendationer. 

Förvaltningen redovisar i ärendet vilka åtgärder som vidtagits och 
som planeras samt föreslår att nämnden överlämnar detta yttrande 
till stadsrevisionen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/324-3 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
revisionsrapport 2023 för Skärholmens stadsdelsnämnd. 

 SKHLM 2024/324-2 Årsrapport 2023. 
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§ 23 
Tertialrapport 1, 2024  
- beslutsärende, omedelbar justering 
SKHLM 2024/370 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till tertialrapport 1 inklusive bilagor och överlämnar den till 
kommunstyrelsen. 
2. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till justerat årsmål av följande indikator: Mål 3.5 Andel elektroniska 
inköp höjs från 82 % till 90 %. 
3. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till ansökan om 0,3 mnkr från kompetensutvecklingssatsningen 
avseende "Språkutveckling inom hemtjänst och vård- och 
omsorgsboende" se bilaga 4. 
4. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till ansökan om 0,2 mnkr från kompetensutvecklingssatsningen 
avseende "Bemötande av personer med utåtagerande beteende inom 
demensområdet" se bilaga 5. 
5. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till ansökan om 0,1 mnkr från kompetensutvecklingssatsningen 
avseende "Motiverande samtal med personer med demenssjukdom 
eller kognitiv svikt" se bilaga 6. 
6. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering med 
1,1 mnkr för demokrati och mänskliga rättigheter (driftkostnader) se 
bilaga 2. 
7. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering med 
2,0 mnkr avseende den nystartade verksamheten Fritidsbanken 
(driftkostnader) se bilaga 2. 
8. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering med 
3,7 mnkr avseende klimatinvesteringsmedel för utbyte till LED-
belysning inom förskolelokaler (investeringsmedel) se bilaga 3. 
9. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering med 
0,7 mnkr avseende maskiner och inventarier (investeringsmedel) se 
bilaga 3. 
10. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner åtgärdsplan 2024 
kopplat till lokal samverkansöverenskommelse mellan Stockholms 
stad och Polismyndigheten se bilaga 9. 
11. Beslutet justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att nämnden bidrar till att uppnå 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och att arbetet pågår i 
enlighet med verksamhetsplanen. 
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Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i 
hela staden 
Bedömningen är att kommunfullmäktiges inriktningsmål kommer 
uppfyllas helt. Det grundar sig på att tre av fem underliggande 
verksamhetsområdesmål bedöms komma att uppfyllas helt och två 
bedöms komma att uppfyllas delvis. 
Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder en rättvis 
klimatomställning 
Bedömningen är att kommunfullmäktiges inriktningsmål kommer 
uppfyllas helt. Det grundar sig på att samtliga underliggande 
verksamhetsområdesmål bedöms komma att uppfyllas helt. 
Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, 
jobb och bostäder för alla 
Bedömningen är att kommunfullmäktiges inriktningsmål kommer 
uppfyllas helt. Det grundar sig på att sex av sju underliggande 
verksamhetsområdesmål bedöms komma att uppfyllas helt och ett 
bedöms komma att uppfyllas delvis. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Stephan Guiance (S) hör att det finns två förslag 
till beslut, förvaltningens och Moderaternas. Han ställer dessa mot 
varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Amrit Kaur (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Centerpartiet ett särskilt 
uttalande enligt bilaga 3. 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler att Liberalerna ansluter 
till Centerpartiets särskilda uttalande. 

Reservation 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Moderaterna. 
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Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet. 

Bilaga 3 
Särskilt uttalande, Centerpartiet. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2024-06-13 
 
Ärende 23 
 
Tertialrapport 1, 2024 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
  
Förslag till beslut 
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag  
  
Att  därutöver anföra 
  
Moderaterna, Liberalerna, och Kristdemokraterna har en gemensam 
vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, trygg, hållbar, 
tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald av människor, 
företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, 
och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas potential och 
möjligheter att var och en och tillsammans forma sin egen framtid 
och förverkliga sina drömmar. 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga en bättre framtid. 
Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna 
önskar, behöver och drömmer om. Vi står på stockholmarnas sida 
och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de problem 
som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken 
kan lösa alla problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de 
problem som bara kan lösas genom politiska beslut. Vi ska värna 
och utveckla Stockholm och ta tillvara på dess unika karaktär och 
skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med 
de som bor här. 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
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Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i 
stadsdelsnämndernas verksamheter, oavsett som den handlar om 
förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller någon annan fråga 
som stadsdelsnämnderna tar beslut om. 
ETT TRYGGT, LEVANDE OCH HÅLLBART SKÄRHOLMEN 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Här ska det vara lika enkelt att vara singel som att bilda 
familj och åldras. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad 
stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. Servicen till 
medborgarna i våra stadsdelar är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Målsättningen är att Skärholmen ska vara en stadsdel 
som det är trivsamt att leva i, med hög kvalitet i förskola, skola och 
äldreomsorg, och med trygga, trevliga och välskötta torg, parker 
och grönområden. 
STÄRKT TRYGGHET OCH FÖREBYGGANDE ARBETE 
Det finns ingenting som är mer prioriterat än att få stopp på våldet, 
där barn allt oftare är både brottslingar och brottsoffer. I Stockholm 
är situationen särskilt allvarlig med 116 skjutningar varav 26 
avlidna förra året. I Skärholmen har det varit tre skjutningar inom 
sex veckor (1 mars-10 april), varav två med dödlig utgång, nära två 
förskolor. Dödsskjutningen i Skärholmen den 10 april är en 
bottenlös grymhet som har skapat stor debatt i hela landet. Vi måste 
jobba tillsammans över hela staden, genom alla förvaltningar och 
bolag, med privata aktörer, civilsamhället och regeringen - för att 
komma till rätta med våldsspiralen.   
I Stockholm finns över 30 öppna drogscener. En kartläggning från 
P4 Stockholm visar att hälften av alla förskolor i just Skärholmen, 
ligger på en öppen drogscen, enligt polisens definition för öppen 
drogscen. De viktigaste åtgärderna för att minska den öppna 
drogförsäljningen och göra gator och torg tryggare och mer 
attraktiva är fler människor i rörelse, fler timmar på dygnet. För att 
människor ska våga röra sig ute kring våra centrum, inte minst när 
mörkret faller, behövs både trygghetskameror, ordningsvakter och 
poliser. Tyvärr kan vi konstatera att vänstermajoriteten kraftigt har 
prioriterat ned ordningsvakter och trygghetskameror sedan de tog 
över styret 2022. 
Under 2023 har man tvingats säga upp 120 av 180 ordningsvakter 
och 27 mobila team har blivit 6 stycken. Vi menar inte att 
ordningsvakterna är svaret på hur vi kommer åt otryggheten, men 
det är en viktig pusselbit i det förebyggande arbetet. Stockholm 
stads ordningsvakter är omtyckta av medborgarna och har ett 
upparbetat samarbete med skolor, fritidsgårdar, polis och 
socialtjänst. Därför är det ytterst olyckligt när denna typ av 
förebyggande åtgärder avbryts. Skärholmsborna uppger i 
medborgarundersökningen 2023 att man känner sig otrygg. Vi är 
långt ifrån att uppnå trygghetsmålen på 79%. I 
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Trygghetsundersökningen 2023 uppgav 54% att de kände sig 
trygga. Vi vet ännu inte vad siffran för 2024 kommer landa på. 
En annan viktig parameter för det förebyggande arbetet är de så 
kallade allvarssamtalen. Det innebär att när en ungdom begår sitt 
första brott, så ska ungdomen, vårdnadshavare, skola, socialtjänst 
och polis träffas inom 48 timmar från det att brottet begåtts. Detta 
har visat sig ha goda effekter för förstagångsförbrytare, då det har 
en avskräckande effekt. Tyvärr har vänstermajoriteten valt att ta 
bort detta, något som vi anser är mycket olyckligt. Behovet av att 
fånga upp barn och unga som riskerar att hamna fel, har aldrig varit 
större i vår stadsdel än nu. 
Vi är glada över att man fortsätter jobba med platssamverkan, som 
inleddes under den förra mandatperioden med fastighetsägare, 
stadsdelsförvaltning, polis och näringsliv, för att trygga området 
runt och kring Skärholmen.  Vi vill att arbetet med platssamverkan 
fortsätter att utvecklas, och vi är glada över att se att antalet 
platsaktiveringar har ökat. Det är viktigt att vi jobbar med fler 
förebyggande insatser, såsom utökad samverkan mellan skola, polis 
och socialtjänst. 
UPPTÄCK HEDERSRELATERAT VÅLD OCH FÖRTRYCK  
Att upptäcka barn som utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck 
är en viktig uppgift redan i förskolan. En förutsättning för att 
personalen ska kunna hjälpa dessa barn är att någon på skolan ser 
och förstår barnets livssituation, utsatthet och behov. Det är därför 
nödvändigt att förskolans-, skolans och fritidsverksamhetens 
personal har en grundkunskap om vad hedersrelaterat våld och 
förtryck innebär och på vilket sätt det kan ta sig uttryck. Barn i 
Skärholmen som har fått stödsamtal, har dubblerat under perioden. 
Det kan vara barn som upplever våld i hemmet, eller i sin närmiljö. 
Detta är oroande, men samtidigt bra att det uppmärksammas och 
barnen får hjälp och stöd. Vi måste fortsätta ha ett nära samarbete 
med skolor, föreningar, fritidsgårdar och socialtjänst, för att 
uppmärksamma barn som far illa. 
EN INKLUDERANDE FÖRSKOLA GENOM UPPSÖKANDE 
ARBETE  
Förskolan ska vara en trygg miljö för både barn och pedagoger, där 
barnen får utvecklas i egen takt och där förskolan lägger grunden 
för ett livslångt lärande. Vi vill fortsatt satsa på barns fysiska 
aktivitet som har stor betydelse för en god hälsa och ett gott lärande, 
där alla barn bör omfattas av en strategi för att öka fysisk aktivitet 
under förskoledagen. Vi är stolta över vår förskolepersonal som gör 
allt för att våra barn ska få bästa möjliga undervisning och samtidigt 
känna sig trygga i förskolan.   
Det är bra att stadsdelsförvaltningen har ett uppdrag om uppsökande 
arbete för att få fler barn att börja förskolan och att vi ökat 
inskrivningsgraden under tertialen och uppnått målet om 91%. 
Barnen som inte går på förskola, är ofta de barn som kanske skulle 
behöva det allra mest, för att vara rustade inför den dag de börjar 
förskoleklass och skola. Genom introduktionsförskolor når vi en del 
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av de barn som ännu inte är inskrivna i förskolan, men det är fortsatt 
färre antal barn procentuellt, som är inskrivna i förskolan jämfört 
med övriga staden, och i Vårberg är skillnaden allra störts. Mer 
behöver göras genom exempelvis stärkt samarbete med BVC, 
socialtjänsten, öppna förskolor, medborgarkontoren och lokala 
föreningar mm. Samtidigt ser vi med oro på att barngrupperna blivit 
större och nu är uppe i 16,6 barn per barngrupp, och vi uppfyller 
därmed inte målet på 15 barn per barngrupp. 
Svenska språket i förskolan är en fortsatt utmaning, både bland 
personal och bland barnen. Där är glädjande att man fortsätter med 
utbildningsinsatser för pedagoger, vilket påbörjades förra 
mandatperioden under ledning av den grönblå majoriteten. Det är 
spännande med det pågående pilotprojektet kring AI-verktyg för 
språkanalys och bra att man sätter upp en gemensam plan för 
språkarbetet i förskolan. Svenska språket i förskolan är avgörande 
för att barnen sedan ska klara förskoleklass och grundskolan. 
BARN MED SÄRSKILDA BEHOV  
Enligt forskning har 1–2% av befolkningen någon typ av 
autismdiagnos och 4–5% en ADHD-diagnos. I Skärholmen har vi 
sett en ökning av barn med diagnoser det senaste året. Det är i 
grunden bra att barn får sina diagnoser tidigt, så de kan få det stöd 
de har rätt till, för att så småningom kunna börja förskoleklass och 
skola. Det kräver mycket tid och engagemang från personalen att 
både lära sig hur man undervisar barn med olika diagnoser, samt ta 
sig tiden att jobba med barnen både enskilt och i mindre grupp. 
Samarbete med Habiliteringen, BVC, Autismcenter för små barn 
och vårdnadshavare, är av stor vikt för att lyckas i det arbetet. 
GÖR DET MER ATTRAKTIVT ATT VARA 
FÖRSKOLELÄRARE  
Det är viktigt att fortsatt säkerställa att barngrupperna inte blir för 
stora. Skärholmen är den stadsdel som kommer växa mest 
procentuellt fram till 2045, vilket på sikt medför ett ökat lokalbehov 
inom förskolan. Det kommer finnas ett stort rekryteringsbehov av 
personal till förskolan, då Skärholmens förskolor beräknas ha cirka 
1000 fler barn 2035 jämfört med idag. Förskolan är i stort behov av 
behörig personal och Stockholms stad ska vara en attraktiv 
arbetsgivare för förskolelärare. Att införa karriärtjänster är inte en 
universallösning, men vi behöver anstränga oss för att behålla 
duktiga förskolelärare och attrahera nya. Efter flera år av 
erfarenheter av karriärtjänster i övriga skolformer ger det goda 
förutsättningar att dra lärdomar inför utformandet av karriärtjänster 
för förskolelärare. Möjligheterna att erhålla statsbidrag bör 
undersökas vid utformandet av karriärtjänsterna.   
EN SKOLA MED HÖG KVALITET FÖR ALLA 
Det är oroande att fler placerade barn i skolåldern inte klarade 
målen i kärnämnena. I tertialen klarar endast 55,81 % av barnen 
målen, vilket är lägre än årsmålet på 75 %. Siffran går ner för varje 
år; utfallet 2023 var 57,14 % och utfallet 2022 var 71,43 %. Detta är 
extremt oroande läsning, inte minst då pojkarna är de som drabbas 
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hårdast. Endast 47,83 % av pojkarna uppnår målen i tertialen. Här 
måste kraftiga åtgärder sättas in. En handlingsplan måste fram 
snarast, där samverkan mellan utbildningsförvaltningen, 
stadsdelsförvaltningen och socialförvaltningen är ett måste. Klarar 
man inte att erbjuda barnen de stödet de behöver, krävs andra 
åtgärder som extra lärare i hemmet, läxläsning på kvällar och 
helger, kurator och samtalsstöd mm. Vi kan inte blunda för detta 
längre, då det kommer få förödande konsekvenser för barnen och 
alla andra.   
I Kommunfullmäktiges budget och Skärholmens verksamhetsplan 
2024, har man sänkt årsmålet till från 80% till 75% som ska vara 
godkända i alla kärnämnen. Det är förvånande och anmärkningsvärt 
med sänkta mål för våra skolelever, och inte rätt väg att gå.  
BARN, UNGA OCH FRITID 
 Det är glädjande läsning att mellanstadieklubben i Sätra uppnått så 
bra resultat och ligger över stadens mål avseende trivsel och 
trygghet, och även mellanstadieklubben i Bredäng visar på höga 
trygghetssiffror. Det är samtidigt glädjande läsning att Vårbergs 
fritidsgård har fått ökat besök av antalet flickor från 81 i januari till 
555 i slutet av tertialen, efter ett inkluderande arbete från 
förvaltningen. Samtidigt är vi oroade över att anledningen till att 
vissa flickor inte besökt fritidsgården tidigare, har varit att de inte 
får vara ute på kvällarna. Att flickor begränsas på grund av 
otrygghet i området eller andra regler i hemmet än vad pojkarna har, 
är något vi aldrig kan acceptera. Att det ska behövas särskilda dagar 
då det enbart erbjuds aktiviteter för flickor, är också något vi måste 
jobba med långsiktigt för att förändra. Studier visar att unga som 
inte besöker någon form av verksamhet på sin fritid har sämre hälsa 
och skattar sin livskvalitet lägre. Därför är det viktigt att arbeta med 
trygghetsskapande åtgärder på samtliga fritidsgårdar i stadsdelen så 
att alla unga har möjlighet att delta i verksamheten. 
VALFRIHET OCH VÄRDIGHET FÖR ALLA ÄLDRE 
Äldre i Skärholmen ska ha en trygg ålderdom präglad av frihet och 
gemenskap. Under förra mandatperioden tog vi krafttag för att 
motverka ensamhet och social isolering genom att prioritera 
förebyggande arbete med diverse seniorträffar. Vi vill gärna lyfta 
fram Seniordagarna som blev ett mycket lyckats inslag, där flertalet 
aktiviteter anordnades dagligen, under flera dagar. Måltidsstunden 
för våra äldre är central, och maten som serveras ska vara god, 
näringsrik och varierad. 
Vidare är det stor brist på seniorbostäder i hela staden, därtill även i 
Skärholmen. Det är därför av stor vikt att bostäder för äldre planeras 
in tidigt vid framtagande av nya detaljplaner och i 
genomförandefasen. Vi vill sträva efter en blandad bebyggelse med 
alla upplåtelseformer. Under de närmaste tio åren beräknas antalet 
personer som är 85 år och äldre i Stockholms län att öka med drygt 
70 procent, från knappt 50 000 till drygt 86 000 personer. Att 
gruppen ökar kraftigt är positivt, men ställer stora krav på anpassat 
boende, hemtjänst, vård i hemmet och annat behov av stöd och 

Sida 28 (80)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-06-13 

hjälp i vardagen. Gällande hur de äldre upplever stöd och service, 
inväntar vi den nya mätmetoden. 2023 upplevde 75 % att de var 
nöjda med servicen som erbjöds, vilket inte nådde målet om 79 %. 
Det är oroande att 22% av alla personer över 80 år känner sig 
mycket otrygga när de går ut ensamma på kvällen i området där de 
bor. Detta framkommer i Stockholm stads trygghetsundersökning 
2023. Siffran är högre i Skärholmen jämfört med andra stadsdelar. 
ANSVAR FÖR EKONOMI OCH SOCIALT SKYDDSNÄT 
Lågkonjunkturen fördjupas under 2024 och det dröjer till 2026 
innan svensk ekonomi är i konjunkturell balans. Arbetslösheten 
börjar stiga och enligt beräkningar kommer det vara 40 000 fler 
arbetslösa 2024 jämfört med 2023. Detta måste vi ha beredskap för. 
Alla behöver stöd någon gång i livet och vi ska ha ett starkt socialt 
skyddsnät som har som mål att hjälpa människor att stå på egna 
ben. Socialtjänsten ska ställa tydliga krav i kombination med stöd 
och motiverande samtal. Insatser för barn och unga ska särskilt 
prioriteras i en nära samverkan mellan socialtjänst och förskola. 
Utfallet avseende ekonomiskt bistånd för perioden är 2,38 %, vilket 
är högre än årsmålet om 2,27 %. Detta är måste vi följa noggrant 
och ha en handlingsplan för. Utfallet i Skärholmen följer övriga 
Sverige, där ensamstående kvinnor är representerade i mycket högre 
grad än män avseende ekonomiskt bistånd. Kvinnor och HBTQI-
personer är målgrupper som i större utsträckning utsätts för våld i 
nära relation. Här måste vi fortsatt bedriva ett aktivt samarbete med 
polis, socialtjänst, SHIS och Kvinnojourer för att kartlägga, hjälpa 
och bistå de som är våldsutsatta, deras barn och även husdjur. 
Vidare påverkas den ekonomiska prognosen även av att 
pensionsåldern höjts till 66 år, vilket innebär att fler kommer 
behöva söka bistånd ytterligare ett år. Under år 2024 ska 
stadsdelsförvaltningen utreda möjligheterna att utöka daglig 
verksamhet enligt LSS för högfunktionella deltagare. Förvaltningen 
vill undersöka möjligheten till en daglig verksamhet som är närmare 
den ordinarie arbetsmarknaden än vad de traditionella dagliga 
verksamheterna är, samt undersöka möjligheten till ändamålsenliga 
lokaler. Detta är mycket glädjande och något vi kommer följa 
noggrant. 
Vi kan se att personer med funktionsvariationer i större utsträckning 
känner sig otrygga, inte är nöjda med den insats som erbjuds och 
känner sig diskriminerade i olika sammanhang. Detta är något som 
stadsdelsförvaltningen måste kartlägga och åtgärda, då det sett 
likadant ut en längre tid. Personer med funktionsvariationer har ofta 
svårare att föra sin talan och hörs därför inte lika mycket i den 
offentliga debatten. Tertialen blir ett viktigt redskap för att mäta 
deras livskvalitet och nöjdhet i stadsdelen. 
JOBB OCH ETT VÄXANDE NÄRINGSLIV 
Förvaltningen bedömer att det inte är möjligt att höja målvärdet om 
antal ungdomar som fått feriejobb i stadens regi, vilket vi i 
Moderaterna förstår. Däremot har den rödgröna majoriteten haft 
väldigt hög svansföring avseende feriejobben i hela staden, under 
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mandatperioden. Vi ifrågasätter att majoriteten prioriterar Järva så 
mycket högre än Skärholmen, där alla 3000 sökande ungdomar fått 
sommarjobb (feriejobb). Varför prioriterar vänstermajoriteten Järva 
så mycket högre än Skärholmen? 
Samtidigt anser vi att stadsdelsförvaltningen måste jobba ännu 
närmare det privata näringslivet och på så vis kunna erbjuda fler 
sommarjobb till våra ungdomar. Det finns flera företag som tar egna 
initiativ till att erbjuda sommarjobb, inte minst ett mindre 
fastighetsbolag i Vårberg, som nu erbjuder 15 ungdomar och unga 
vuxna mellan 13–25 år sommarjobb. Detta är ett fantastiskt initiativ 
som skulle kunna koordineras ännu bättre om stadsdelen tog på sig 
ledartröjan. 
Det är glädjande att förvaltningen jobbar med uppsökande arbete 
gentemot näringsidkare i Sätra, mot bakgrund av att centrumägare 
är försatt i konkurs, samt att man involverar det lokala näringslivet i 
det brottsförebyggande arbetet. Detta är något som vi i Moderaterna 
vill följa framåt. Näringslivet i Skärholmen består av flera, lokala 
entreprenörer, som jobbar hårt veckans alla dagar för att få sin 
verksamhet att gå ihop. Skärholmen ska ha ett företagsklimat i 
världsklass med många nya idéer för framtiden. Här har stadsdelen 
en viktig uppgift att bidra till Stockholms attraktivitet för talanger, 
genom att erbjuda såväl en trygg stadsdel, som en stimulerande 
uppväxtmiljö för den som väljer att bosätta sig här med sin familj. 
Vi vill att Skärholmen ska vara en stadsdel dit nya företag inom 
olika sektorer söker sig och etablerar sig – En världsstad i miniatyr! 

Sida 30 (80)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-06-13 

 
Bilaga 2 
2024-06-13 
  
Tertialrapport 1, 2024 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Karmapriya Muschott m.fl. (MP) 
  
Särskilt Uttalande: 
Majoriteten tackar förvaltningen för den gedigna första 
tertialrapporten och vill särskilt lyfta fram några viktiga aspekter 
och insatser som har gjorts under perioden. 
Ökat deltagande i parklekar och fritidsgårdar. 
Det är glädjande att se ett ökat deltagande i parklekar och 
fritidsgårdar, särskilt bland flickor. Detta är ett resultat av 
förvaltningens och majoritetens arbete med att skapa inkluderande 
och attraktiva miljöer för alla barn och ungdomar. Vi ser fram emot 
att fortsätta stödja dessa initiativ och ser redan nu positiva effekter 
på både den fysiska och psykiska hälsan hos deltagarna. Dessutom 
ökar andelen unga som uppger att de känner sig trygga när de 
besöker förvaltningens fritidsgårdsverksamheter, vilket är en viktig 
indikator på verksamheternas framgång. 
Socialtjänsten och Trygghetsarbete 
Inom socialtjänsten har många positiva arbetssätt och processer 
påbörjats. Vi är medvetna om att det kommer ta tid innan man kan 
se tydliga resultat av detta arbete, men det är av yttersta vikt att vi är 
uthålliga och fortsätter på denna väg. Vi får inte ge upp för att vi 
inte ser omedelbara resultat, utan måste ha långsiktigheten i åtanke. 
En mycket positiv indikation är att andelen personer som själva 
upplever att deras situation förbättrats av insatserna från 
socialtjänsten ligger på en fortsatt hög nivå. 
Vi ser att förvaltningen har under perioden haft en ökad närvaro i 
stadsdelsnämndsområdet genom trygghetsvandringar. För att 
motverka fler skjutningar samt erbjuda stöd till personer som vill 
bryta sin kriminella livsstil, har förvaltningen förstärkt samarbetet 
mellan socialtjänst, polis och kriminalvård. Detta samarbete är en 
viktig del i arbetet med att öka tryggheten och säkerheten i våra 
områden. 
Skärholmens fältassistenter har visat en fortsatt hög närvaro i 
stadsdelsnämndsområdet, särskilt under perioden som präglats av 
skjutvapenvåld. De har aktivt arbetat med att leda sina kollegor i 
krisstödjande insatser på fält och informerar även elever i årskurs 6 
om deras uppdrag. Alla fältassistenter har utbildats som 
samtalsledare för föräldrastödsprogrammet ”På rätt väg”, vilket 
riktar sig mot vårdnadshavare till barn som riskerar att dras in i 
kriminalitet. Detta arbete är på gång och utgör ett viktigt stöd till 
föräldrar för att hjälpa dem att navigera genom utmaningar och 
förebygga att deras barn hamnar i kriminalitet 
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Vi ser i rapporten att antalet barn som fått stödsamtal har 
fördubblats under perioden, vilket visar på en betydande ökning av 
det erbjudna stödet för att hjälpa barn och unga att hantera 
upplevelser av våld. Dessutom erbjuds stöd till både våldsutsatta 
och våldsutövare. Med den nya lagstiftningen som infördes under 
februari öppnas möjligheten för fler målgrupper att få skydd och 
stöd, inklusive personer som vill lämna en kriminell gruppering. 
Förvaltningen arbetar aktivt med att utveckla arbetssätt och rutiner 
mellan de enheter som berörs av denna förändring. 
Majoriteten är väl medveten om den centrala angelägenheten kring 
otrygghet för invånarna i Skärholmen. Vi förstår att graden av 
otrygghet och risken för brott varierar beroende på faktorer som 
plats och tid på dygnet, samt individuella skillnader. För att möta 
dessa utmaningar redovisar staden resultatet av trygghetsmätningar, 
inklusive den årliga Medborgarundersökningen, könsuppdelat. 
Detta gör att staden och förvaltningen kan anpassa sina åtgärder 
efter behoven hos de boende och besökare i 
stadsdelsnämndsområdet. 
Det är uppenbart att färre kvinnor än män i Skärholmen upplever 
området som tryggt att bo i, vilket även syns på stadens 
övergripande nivå. För att adressera detta arbetar förvaltningen med 
planerade investeringar för att öka tryggheten. Förbättrad belysning 
i parker och etablering av utegym är några exempel som förväntas 
öka aktiviteten och närvaron under kvällstid, vilket kan bidra till att 
fler kvinnor känner sig trygga i området. 
Det tar tid innan resultaten av dessa investeringar blir tydliga, och 
därför är det av yttersta vikt att vi är uthålliga och fortsätter att 
arbeta mot en tryggare miljö för alla. Genom att ha en långsiktig 
och ihärdig strategi samt genom samverkan mellan olika aktörer 
såsom polis, socialtjänst, civilsamhälle, myndigheter, förvaltningen 
och politiker, kan vi skapa en ökad trygghet och säkerhet för alla 
invånare i Skärholmsområdet. 
Barn i skolåldern 
Förvaltningen fortsätter sitt arbete med att förbättra de placerade 
barnens skolresultat genom samverkan med skolorna för att 
säkerställa en obruten skolgång vid placering och för att öka antalet 
stabila placeringar, vilket främjar barnets anknytning till skolan. 
Dessutom har förvaltningen börjat att noggrant följa skolgången för 
barn placerade vid HVB även efter avslutad placering för att 
övervaka utvecklingen i skolresultaten över tid. Det är glädjande att 
se att fler placerade barn, särskilt flickor i skolåldern klarar målen i 
svenska/svenska som andraspråk, matematik och engelska i 
grundskolan jämfört med föregående år, vilket indikerar att de 
insatser som gjorts inom utbildningsområdet för dessa barn börjar 
ge resultat. 
Inom stadsdelens förskolor pågår en omfattande 
kompetensutveckling av pedagoger med fokus på svenskutbildning 
och kursen "En språkutvecklande förskola". Majoriteten ser det som 
positivt att alla medarbetare tar del av samma fortbildning för att 
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skapa en gemensam plattform både språkligt och kunskapsmässigt. 
Uppföljningar visar att på flera förskolor finns ett språkarbete där 
barnen möter en utbildning och undervisning som utvecklar deras 
förmågor inom ordförråd, berättande, beskrivande samt 
kommunikation och samspel. Denna kompetenshöjning hos 
pedagogerna är avgörande för att säkerställa att alla barn ges goda 
grundläggande kunskaper i svenska språket. 
Under våren har förvaltningen avstämt med samtliga 
vårdnadshavare i stadsdelsnämndsområdet med barn 2–5 år som 
inte är inskrivna i förskolan. Redovisningen visade att 53 % av 
dessa barn har ett kommande datum för placering i förskola eller är 
inskrivna inom pedagogisk omsorg, som är glädjande att se och en 
ökning jämfört med föregående år. 
Ge stöd och omsorg där behoven är som störst 
Nöjdheten bland brukarna av socialtjänstens insatser fortsätter att 
ligga på en hög nivå. Detta är ett bevis på att det arbete som utförs 
uppskattas och har en verklig positiv inverkan på människors liv. 
För personer med funktionshinder och funktionsnedsättningar har 
förvaltningen beslutat att införa en funkfältare under en provperiod 
vars uppdrag kommer att vara att arbeta förebyggande och 
hälsofrämjande i kombination med uppsökande och undersökande 
arbete. Organisationen kring denna roll är påbörjad och kommer att 
fortsätta att utvecklas under året. 
Kultur och idrott 
Vi vill också lyfta fram de prioriterade insatserna inom kultur och 
idrott i det främjande arbetet för barn och unga. Förvaltningen 
arbetar aktivt med dessa frågor redan i förskolan, vilket är mycket 
lovvärt. Samarbetet med fler föreningar för att få barn att röra på sig 
och delta i kulturella aktiviteter är en satsning som vi ser mycket 
positivt på. Vi tror att detta kommer att ha en långsiktig effekt på 
barnens hälsa och välmående. 
Ett bra exempel är ingångna avtalet med Fritidsbanken som är en 
viktig satsning för Skärholmens idrotts- och föreningslivet som 
majoriteten vill lyfta upp. Genom att utrustning kan lånas gratis 
möjliggör Fritidsbanken ett deltagande i idrottsaktiviteter, både på 
egen hand och inom ramen för föreningslivet, för barn, unga och 
vuxna i stadsdelsnämndsområdet. 
Majoriteten är mycket nöjd med den riktning som arbetet går. Även 
om vi förstår att det kan ta tid innan alla effekter av insatserna blir 
fullt synliga, ser vi redan nu tecken på förbättringar och framsteg. 
Vi vill återigen tacka förvaltningen för det outtröttliga arbetet och 
ser fram emot fortsatt goda resultat och samarbeten. 
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Bilaga 3, särskilt uttalande, Centerpartiet och Liberalerna 
2024-06-13 
  
Tertialrapport 1, 2024 
  
Alice Vestlin (C) 
Conny Gabrielsson (L) 
  
Särskilt uttalande 
  
Vårt arbete i Skärholmens stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
I Skärholmen är det positivt att arbetet med att öppna en 
Fritidsbank, som påbörjades av ett centerpartistiskt idrottsborgarråd 
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under den förra mandatperioden, fortsätter. Vi ser fram emot 
öppningen i höst.  
Vidare ser vi positivt på att parklekarna erbjuder aktiviteter 
tillsammans med aktörer från civilsamhället, någonting som 
Centerpartiet har drivit på för länge. 
Avslutningsvis är andelen invånare som känner sig trygga i vår 
stadsdel lägre än i staden som helhet. Det är viktigt att 
trygghetsfrågorna prioriteras för att fler ska vara och känna sig 
trygga i Skärholmen. Med tanke på årets skjutningar är det viktigare 
än någonsin.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 1625172 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 1 Skärholmens 
stadsdelsnämnd 

 1621427 Bilaga 1 
 1621238 Bilaga 5 
 1621242 Bilaga 4 
 1621358 Bilaga 3 
 1621397 Bilaga 2 
 1621239 Bilaga 6 
 1621240 Bilaga 7 
 1621241 Bilaga 8 
 1621357 Bilaga 9 
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§ 24 
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) mellan Skärholmens stadsdelsnämnd och 
Cykelfrämjandet  
- beslutsärende 
SKHLM 2024/414 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna överenskommelsen om att 
ingå ett idéburet offentligt partnerskap med Cykelfrämjandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I nämndens verksamhetsplan för 2024 gavs förvaltningen i uppdrag 
att ingå idéburet offentligt partnerskap (IOP) med lämplig aktör. 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag på en överenskommelse om 
IOP med Cykelfrämjandet. Organisationen har haft verksamhet 
under flera år i stadsdelsnämndsområdet och samverkar med andra 
aktörer som kan bidra med insatser som är utanför förvaltningens 
möjligheter. Överenskommelsen föreslås gälla 1 juli 2024 tom 31 
december 2026. 
Förvaltningens förslag om partnerskapets innehåll 

  Fler Skärholmsbor väljer cykel som transportmedel. 
  Cykelaktiviteter ska ge positivitet Skärholmsbor emellan 

och även stärka tilliten till förvaltningen. 
  Minst 60 personer erbjuds att delta på cykelkurser. 
  Minst 300 personer besöker offentliga cykelevenemang. 
  Skärholmsbor får trafikkunskap, kunskap att ta hand om sin 

cykel och göra enklare reparationer. 
  Intresse väcks och förutsättningar skapas för att kunna 

cykla under en större del av året. 
  Förvaltningen får rådgivning och stöd av Cykelfrämjandet i 

frågor som rör mobilitet. 
  
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Andre vice ordförande Shamso Ali Hassan (V) anmäler 
för Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet  ett särskilt 
uttalande enligt bilaga. 
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Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet. 
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Bilaga, Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet 
2024-06-13 
  
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan 
Skärholmens stadsdelsnämnd och Cykelfrämjandet 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Karmapriya Muschott m.fl. (MP) 
Särskilt Uttalande: 
Med stor glädje välkomnar majoriteten den nya överenskommelsen 
om Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP) mellan Cykelfrämjandet 
och Skärholmens stadsdelsförvaltning, gällande från den 1 juli 2024 
till den 31 december 2026. Detta partnerskap främjar cykling, 
stärker lokal gemenskap och ökar tryggheten i Skärholmen. 
Cykelfrämjandet har länge varit en aktiv del av Skärholmens 
samhälle och samarbetat med lokala aktörer som fastighetsägare, 
Jobbtorget och Röda Korsets folkhögskola. Genom partnerskapet 
erbjudas cykelkurser och boende i området att delta i offentliga 
cykelevenemang. Deltagarna får också trafikkunskap och lär sig att 
ta hand om sina cyklar och göra enklare reparationer. 
Många deltagare i Cykelfrämjandets kurser har varit kvinnor med 
utländsk bakgrund och cykelovana grupper som ges särskilt fokus 
på att lyfta upp. Att fler kvinnor lär sig cykla är en viktig 
jämställdhetsfråga som bidrar till ökad självständighet och 
möjlighet att utforska närområdet. Enligt stadens cykelplan är 
fördelningen mellan män och kvinnor som cyklar regelbundet 
relativt jämn, men i områden som Skärholmen är kvinnor ofta 
underrepresenterade. Därför är det avgörande att fortsätta stödja 
dessa grupper. 
Cykling främjar ökad rörlighet, vilket gör det lättare för invånarna 
att ta sig till arbete och nöje. Det bidrar även till trivsel och 
upplevelsen av Skärholmen som en trygg plats. Partnerskapet 
kompletterar postivt nämndens trygghetssatsningar och tilliten 
genom att skapa trygga och aktiva miljöer. 
Vi ser fram emot de positiva förändringar detta partnerskap medför 
för Skärholmsborna och bygger tillsammans ett starkare, tryggare 
och mer sammanhållet samhälle där cykeln blir en naturlig del av 
vardagen för alla i området. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/414-1 (Godkänd - R 1) Överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap mellan Skärholmens 
stadsdelsnämnd och Cykelfrämjandet. 

 1627655 Bilaga 1, avtalet 
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§ 25 
Månadsrapport per maj  
- beslutsärende 
  
SKHLM 2024/471 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen prognostiserar ett underskott om 6,1 mnkr 
för 2024 efter planerade åtgärder, budgetjusteringar, 
prestationsförändringar och resultatöverföringar. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
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§ 26 
Sommarsemester för förvaltningschefen 2024  
- beslutsärende 
SKHLM 2024/485 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner semester för stadsdelsdirektör 
veckorna 26, 27, 30 och 31. Under denna tid förordnas biträdande 
förvaltningschef Magnus Borgsten till tf förvaltningschef. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/485-1 (Godkänd - R 1) sommarsemester. 
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§ 27 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad  
- svar på remiss 
SKHLM 2024/343 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har fått remiss från kommunstyrelsen om 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad, för yttrande senast 2024- 
06-20. 
Stockholms stads miljöprogram har reviderats mot bakgrund av det 
uppdrag som gavs i kommunfullmäktiges budget för 2023. 
Miljöprogrammet är ett stadsövergripande styrdokument som slår 
fast mål inom de sju områden där utmaningarna för Stockholm och 
påverkan på omvärlden bedöms som störst. Programmet innehåller 
18 delmål som preciserar den strategiska inriktningen. Programmet 
har i denna revidering getts en mer kommunikativ karaktär för att 
tillgängliggöra programmet för stadens medarbetare och för 
stockholmarna. 
Förvaltningen ser en styrka i att miljöprogrammet föreslås gälla till 
2030 då det enklare kan integreras med andra hållbarhetsambitioner 
som staden har åtagit sig. 
Förvaltningen ser ett behov av stöd i arbetet med målet En rättvis 
och inkluderande omställning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Centerpartiet ett förslag 
till beslut enligt bilaga 2. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga 3. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Stephan Guiance (S) hör att Centerpartiet yrkat 
på återremiss och inleder med att ställa förslaget att återremittera 
ärendet till förvaltningen mot att inte återremittera ärendet. 
Ordförande Stephan Guiance (S) hör bifall till att inte återremittera 
ärendet. 
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Ordförande Stephan Guiance (S) finner att det kvarstår tre förslag 
till beslut, förvaltningens samt Moderaternas och 
Sverigedemokraternas. Han ställer dessa mot varandra och hör 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD)reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Moderaterna. 

Bilaga 2 
Förslag till beslut, Centerpartiet. 

Bilaga 3 
Förslag till beslut, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
  
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Förslag till beslut 
  
Att delvis godkänna förslag till remiss av Miljöprogram 2030 för 
Stockholms stad 
Att därutöver godkänna 
  
Stockholm ska vara en av världens ledande städer vad gäller 
klimatomställning. Just därför menar Moderaterna att det är av 
största vikt att Stockholm bedriver ett miljö- och klimatarbete som 
både ger resultat och inspirerar andra städer till att ta efter. Då krävs 
långsiktiga och effektiva insatser för miljön och klimatet 
kombinerat med ökad tillväxt. 
Stockholms stads miljöprogram fastslår stadens strategiska 
inriktning inom miljö- och klimatområdet. Genom sju konkreta mål 
utgör programmet också basen för flera av stadens handlingsplaner. 
Flera av målen i förslaget till nytt miljöprogram känns igen från det 
nuvarande miljöprogrammet som fastslogs av den förra grönblå 
majoriteten. Det visar på en tydlighet och långsiktighet inom 
stadens hållbarhetsarbete vilket i sin tur skapar legitimitet även 
utanför organisationer. 
Förslaget till miljöprogram understryker behovet av samverkan, 
delaktighet och engagemang. Några av målsättningarna inkluderar 
utöver staden även handling från exempelvis näringslivet, 
civilsamhället, akademin och stockholmarna. Det är en viktig poäng 
att fler utanför stadens organisation är med och de facto gör 
omställningen. Men det aktualiserar även frågan kring vilka 
områden staden har rådighet att bestämma över. 
Nytt för detta program är målet om en rättvis och inkluderande 
omställning. Utöver att staden ska fortsätta arbetet vad gäller 
klimatanpassning och att fler ska känna sig delaktiga i stadens 
miljö- och klimatarbete vill Moderaterna i detta även lyfta 
tryggheten. Inte minst vad gäller utformningen och skötseln av det 
offentliga rummet. Detta eftersom det största hotet mot en rättvis 
och inkluderande stad i dagsläget är den omfattande otryggheten 
inte minst i Stockholms utanförskapsområden. Det här är 
anledningen till att Moderaterna i vårt budgetförslag lagt särskilda 
medel för städning och skötsel av det offentliga rummet – något 
som också bidrar till mer välmående natur och mer cirkulär 
avfallshantering. 
Luftkvaliteten är en viktig miljöfråga – inte minst i närheten av 
Stockholms skolor och förskolor. Det är därför som biltrafiken 
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behöver ställa om till att bli utsläppsfri. Vad gäller den rättvisa 
omställningen behöver vi dock erkänna att det finns stockholmare i 
behov av bil som inom de närmsta åren inte kommer ha ekonomiska 
möjligheter för att köpa en utsläppsfri bil. För dessa är det viktigt att 
inte minst stadens trafikpolitik utformas långsiktigt och att 
förutsättningar för omställning finns på plats innan förbud. Minst 
lika viktigt är det att stadens miljö- och klimatarbete i den här 
aspekten stämmer överens med arbetet i Region Stockholm – 
exempelvis vad gäller kollektivtrafiken. Att den rödgröna 
majoriteten i Region Stockholm fortsätter dra in både buss- och 
tunnelbanetrafiken från exempelvis Skärholmen är ett dåligt 
exempel på rättvis och inkluderande omställning. 
Moderaterna står fortsatt bakom målen som tidigare antagits av 
staden vad gäller ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040 
samt en fossilfri organisation 2030. Det är av största vikt att 
Stockholms stads miljö- och klimatarbete går i linje med 
Parisavtalet och svensk lagstiftning. Moderaterna sätter även stor 
tillförsikt till EU:s Green Deal vilket är i linje med Parisavtalet och 
bland annat innebär att transportsektorn framgent kommer omfattas 
av ETS-systemet. 
En allt högre andel elektrifierad vägtransport kombinerat med att 
Stockholm Exergis först storskaliga bio-CCS-anläggning snart är 
igång, innebär att stadens möjligheter att nå våra ambitiösa 
klimatmål aldrig tidigare varit såhär goda. Vi är övertygade om att 
Stockholms resa mot att bli fossilfritt handlar om att hjälpa 
stockholmare ställa om och göra mer hållbara val. Det är därför vi 
är så angelägna om att skynda på utbyggnaden av inte minst den 
offentliga laddinfrastrukturen och möjliggöra för fler privata aktörer 
att sätta upp laddpunkter där det behövs. Moderaterna vill vidare att 
stadens elproduktion från solceller ska femdubblas till 2030 samt att 
handläggningstid för bygglov för solceller och bergvärme för 
privatpersoner halveras. 
Vi ställer oss dock frågande till hur staden faktiskt ska minska 
stockholmarnas konsumtionsbaserade utsläpp. De egna utsläppen 
har staden på många sätt stor rådighet över – inte minst vad gäller 
upphandling för de egna verksamheterna. Men att på kommunal 
nivå ha rådighet över vilka/ hur mycket varor stockholmarna 
konsumerar och var de väljer att åka på semester är rent utsagt 
varken önskvärt eller möjligt i dagsläget. Stadens miljöprogram ska 
ta sikte på att genomföra mer hållbara upphandlingar och inköp i de 
egna verksamheterna. Att stockholmarnas konsumtionsbaserade 
utsläpp ska omfattas av liknande mål på kommunal nivå är dömt att 
misslyckas och heller inte önskvärt i en öppen och frihandelsvänlig 
ekonomi. 
Nya avfallsdirektiv och lagstiftningar har satt målet om ett 
resurseffektivt och cirkulärt Stockholm i nytt ljus – inte minst 
eftersom staden fått ett ännu större ansvar än tidigare för 
avfallshanteringen. Kombinerat med att möjliggöra för mer 
resurseffektiva och cirkulära kretslopp vill Moderaterna lyfta 
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behovet av att staden uppfattas som framåtlutad och inlyssnande – 
inte minst gentemot stadens företagare vilka också ålagts ett större 
ansvar för avfallshanteringen. Vidare är avfallsbrottsligheten ett 
omfattande problem för både stadens miljöarbete och då det 
dessutom göder kriminella näringar. Det krokar också an i stadens 
mål om ett giftfritt Stockholm. Utöver flera viktiga insatser som 
presenterats både på nationell, regional och lokal nivå vill vi 
understryka behovet av fler stickprovskontroller i 
avfallshanteringen. 
Vad gäller ett giftfritt Stockholm vill Moderaterna understryka 
behovet av att arbetet – inte minst vad gäller förbud – är 
harmoniserat med gällande lagstiftning och inte minst övriga 
kommuner i regionen. Arbetet behöver löpande utvärderas för att 
dels bedöma kostnaderna, dels bedöma att stadens normer är 
verkningsfulla och faktiskt ger effekt. 
Förslaget till Stockholms elfte miljöprogram lyfter flera gånger att 
Stockholm ska vara en internationell förebild. Moderaterna vill i de 
delarna understryka att Stockholm också bör vara ett 
föregångsexempel för andra städer – både i Sverige, Europa och 
resten av världen – vad gäller urbant miljö- och klimatarbete. Det 
kräver dock att vi lyckas bevisa att hållbarhet i alla tänkbara 
aspekter kan kombineras med tillväxt och välstånd. Just därför är 
det särskilt viktigt att hela Stockholm – inte bara staden som 
organisation – uppfattar stadens miljö- och klimatarbete som 
legitimt. Annars kommer stadens mål att misslyckas och Stockholm 
blir en sämre stad. 
Moderaterna har sedan tidigare uttryckt omfattande missnöje med 
hur den rödgröna majoriteten skyndat fram ett beslut för en 
miljözon klass 3 i centrala Stockholm. Vi oroar oss för att 
miljözonen snarare blir en symbolpolitisk handling snarare än ett 
föregångsexempel andra städer vill ta efter. Det är med andra ord ett 
exempel på vad som inte borde gå i linje med Stockholms miljö- 
och klimatarbete. 
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Bilaga 2, förslag till beslut, Centerpartiet 
2024-06-13 
  
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 
  
Alice Vestlin (C) 
  
Förslag till beslut 
  
Att återremittera förvaltningens förslag till beslut och återkomma 
med reviderad version av Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 
enligt nedan 
Att därutöver anföra följande 
  
Miljön och klimatet är vår tids en ödesfrågor. Miljöarbetet måste 
drivas både i EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. 
Stockholm ska vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en 
fossilbränslefri stad senast 2035. Staden ska vara en fossilfri 
organisation senast 2030 och trafiken i Stockholms innerstad ska 
vara utsläppsfri senast år 2030. För att målen ska kunna nås behöver 
vi jobba på flera fronter samtidigt, dels med ny teknik genom 
bolaget Stockholm Exergi som kan fånga in och lagra koldioxid, 
dels fasa ut fossila bränslen genom kraftfulla incitament, 
beteendeförändringar och energieffektiviseringar. 
Det är bra att Stockholms stad uppdaterar Miljöprogrammet och det 
finns flera bra saker med förslaget på uppdaterat program. Men 
Centerpartiet anser att flera viktiga delar saknas och på flera 
områden så saknas verktyg för att lyckas med åtgärderna. Det 
riskerar att göra Miljöprogrammet till ett hårt slag hårt i luften på 
områden där Stockholms stad har begränsad rådighet. I andra fall 
väljer man att ha hårda krav på stockholmarna, men inte att sopa 
rent framför egen dörr i den egna organisationen. Till exempel kan 
nämnas att ett av de föreslagna målen är att minska flygresorna som 
stockholmarna gör, men inga mål om de resor som tjänstepersoner 
gör – ett område där man faktiskt har rådighet. Ett annat exempel är 
förslaget att halvera utsläppen från konsumtion jämfört med 2019. 
Där har Stockholms stad relativt små möjligheter att ensamt göra så 
stor skillnad. Förslaget sätter alldeles för stor tilltro att genom 
”samverkan” med andra myndigheter och genom ”kommunikation” 
lyckas ändra stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från 
konsumtion. 
Centerpartiet vill se en folkrörelse för klimatet. En långsiktigt 
hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och ett brett 
folkligt stöd. Ska vi klara omställningen i Stockholm, måste vi 
genomföra den på ett sätt som gör att olika människor och 
branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir 
vinnare om de deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar 
grunden till samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning 
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som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att 
leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken och 
bristande långsiktighet. I stället för klimatomställning får vi 
politikomsvängning. 
Det handlar om människors möjlighet att pendla klimatsmart till 
jobbet, skjutsa barnen till fritidsaktiviteter och åka till mataffären. 
Det handlar om att minska elräkningar och om att den energi vi 
använder ska vara klimatsmart. Det handlar om att det ska vara 
lönsamt att välja klimatvänligt i butiken. Det handlar om det ska 
vara lätt att göra rätt. 
Med det liggande förslaget riskerar Stockholm att få en ineffektiv 
miljö- och klimatpolitik. Istället för att, som majoriteten gör, med 
breda penseldrag basunera ut vad menas med klimaträttvisa borde 
mer fokus läggas på att ta fram siffersatta mål och indikatorer som 
kan minska Stockholms utsläpp. Många viktiga punkter saknar helt 
siffersatta mål. 
Centerpartiet tycker också att programmet saknar konkreta mål om 
hur mycket koldioxid som ska fångas in genom bio CCS för att 
minska utsläppen. Det kommer inte att räcka att förlita sig på att 
enbart teknikutveckling, men för att få ner Stockholms samlade 
utsläpp är Bio-CCS ett jätteviktigt verktyg som borde ges mer 
utrymme i miljöprogrammet. 
Inom miljöpolitiken delar Centerpartiet flera av delarna som ingår i 
miljöprogrammet, att förbättra den biologiska mångfalden, kraftigt 
minska luftföroreningarna, fasa ut den onödiga plasten och skapa en 
giftfri vardag i Stockholm. Däremot saknar miljöprogrammet 
hantering av ett av stadens stora miljöproblem: hantering av 
snödumpning. Redan 1999 förbjöds snötippning i vatten i 
Miljöbalken. Eftersom snö innehåller föroreningar i huvudsak från 
trafik och eftersom syftet med snöröjning är att göra sig av med 
snön klassas snö som avfall. Bara vid Norr Mälarstrand beräknas att 
snöavfallet under en genomsnittlig vinter bidrar till 2.4 – 8 kg 
koppar och 0.8 – 2.6 kg bly. Många storstäder i världen har slutat 
dumpa snö i sina vatten och istället hittat långsiktiga kontrollerade 
lösningar på land, som visserligen inte är oproblematiskt. Det finns 
även alternativ till landdepåer. 
Ett ytterligare område som förslaget om Miljöprogrammet vittnar 
om är en oförståelse bland de styrande kring matens roll i den 
hållbara omställningen. I fina ord skriver man om att mer närodlat 
är bra för både klimatet och livsmedelssäkerheten. Men när det 
kommer till kritan så struntar man i den konkret och lägger inte 
fram några mätbara mål. Jämför man med ekologiska 
livsmedelsprodukter har målet satts till 70 procent. Centerpartiet 
tycker att ett stadsövergripande mål om hundra procent svenskt vid 
matupphandling, där så är möjligt, behövs. För de produkter där det 
inte är möjligt med svenskt borde 100 procent ekologiskt vara 
målet. Dessutom tycker vi att Miljöprogrammet borde ta fram 
initiativ för att öka andelen viltkött. Ur ett klimat- och 
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hälsoperspektiv innebär köttet kortare transporter samt att köttet är 
fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit och andra tillsatser. 
Centerpartiet måste även beklaga att bland de 132 remissinstanser 
som styret har valt att skicka miljöprogrammet till så finns inte 
några av de viktigaste samhällsaktörerna inom livsmedel och 
matproduktion såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen 
med. 
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det globala 
arbetet med att förverkliga Parisavtalet. Miljöprogrammet spelar en 
avgörande roll för att nå detta. Därför tycker vi att den bör skickas 
tillbaka till ritbordet. 
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Bilaga 3, förslag till beslut, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2024-06-13 
Dnr: SKHLM 2024/343 
Remiss av Miljöprogram 2030 för Stockholms Stad 
  
Förslag till beslut 
1.Skärholmens Stadsdelsnämnd godkänner Sverigedemokraternas 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Därutöver anföra följande: 
Stockholm stad ska vara en ansvarstagande kommun som främjar 
social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Alla åtgärder ska vara 
förankrade i beprövade best-practice metoder med syftet att 
maximera miljövinsten/utsläppsminskningen per investerad krona. 
Stockholm stad bör särskilt fokusera på att bevara grönområden och 
stärka den biologiska mångfalden, samt rena våra vattendrag. Den 
kraftiga byggtakten och förtätningen innebär att viktiga 
grönområden försvinner. En grönskande stad är viktig för 
människors och djurs välbefinnande och skapar höga 
levnadskvalitéer. I detta ingår att nyplantera träd i samband med att 
avverkning sker på grund av almsjukdom. Grönytor bidrar även till 
klimatanpassningsprocessen, motverkar översvämningar genom att 
ta upp dagvatten. 
Cirkularitet och återbruk kan vara befogat för vissa produkter, men 
för andra är kostnaden för hög till den potentiella nyttan. Åtgärder 
med varierande effektivitet måste ställas mot varandra i det lokala, 
nationella och internationella klimat-och miljöarbetet. 
Frisk luft ska vara en självklarhet i Stockholm. För att nå detta 
krävs grönska, samt internationella arbete för att minska 
partikelutsläppen i Baltikum där de är som värst. Det krävs även en 
skärpt regelefterlevnad av miljözon klass 1. Däremot bör nya 
miljözoner som inkluderar andra fordon än tunga lastbilar ej införas 
på grund av den oskäligt höga samhällskostnaden mätt i 
kvalitetsjusterade levnadsår. 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/343-2 (Godkänd - R 2) SKHLM 2024/343 
Remissvar 

 SKHLM 2024/343-1.2 KS2023/682 Bilaga1 
 SKHLM 2024/343-1.1 KS2023/682 Bilaga2 
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§ 28 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar mellan 
stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 
äldreomsorgen och funktionsnedsättning  
- svar på remiss 
SKHLM 2024/346 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens Riktlinjer för ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna 
inom individ- och familjeomsorgen syftar till att underlätta 
ansvarsfördelningen av individärenden mellan stadsdelarna. 
Riktlinjerna har nu reviderats på så sätt att information som inte 
längre stämmer överens med aktuell lagstiftning och beslut från 
kommunfullmäktige har tagits bort. Det har också tillkommit vissa 
kompletteringar där information har saknats eller behövt 
förtydligas. För att göra riktlinjerna mer användarvänliga har även 
dispositionen ändrats och nya stycken tillkommit. 
Förvaltningen ställer sig positiv till att revideringen är gjord utifrån 
principen om ett sammanhållet ärendeansvar och att en person 
aldrig ska riskera att stå utan stöd på grund av att olika nämnder i 
staden inte kommer överens om var stödet ska beviljas och ges. 
Förvaltningen uppmärksammar också att det i det nya förslaget 
finns ett klargörande gällande hur ärenden där det finns beviljade 
öppenvårdsinsatser ska hanteras, vilket är välkommet. 
I riktlinjerna definieras vad som menas med både fast bostad 
respektive hemlöshet vilket är bra men förvaltningen ser att det 
fortfarande kan uppstå oenigheter mellan nämnderna när det gäller 
ansvarsfördelningen av ärenden gällande personer som lever i 
hemlöshet. I vissa fall är det inte heller alltid optimalt att personer 
hänvisas till den stadsdel där de senast var folkbokförda då en del 
personer kan ha bott hos olika bekanta under en längre period och 
på så sätt ha starkare anknytning till en annan stadsdel. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/346-2 Tjänsteutlåtande: Revidering av 
riktlinjer för ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom 
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indiviid och familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen 
om personer med funktionsnedsättning. 

 SKHLM 2024/346-1.2 Bilaga - Förslag Riktlinjer 
Ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om personer 
med funktionsnedsättning 
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§ 29 
Föreläggande om att utreda tänkbara orsaker till höga 
bakteriehalter vid Sätrastrandsbadet Norra  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/1124 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1124-6 Föreläggande om att utreda tänkbara 
orsaker till höga bakteriehalter vid Sätrastrandsbadet Norra 

 SKHLM 2023/1124-7 Åtgärdsplan Sätrastrandsbadet 
20240430 

 SKHLM 2023/1124-5 Utredning Sätrastrandsbadet. 
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§ 30 
Svar genom kontorsyttrande: riktlinjer i stadens arbete 
mot våldsbejakande extremism  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/152 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Amrit Kaur (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet 
2024-06-13 
  
Svar genom kontorsyttrande: Riktlinjer i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism. 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Karmapriya Muschott m.fl. (MP) 
  
Förslag till beslut: 
Tillägg i remissvaret om ärendet 30: Riktlinjer i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism 
  
Riktlinjerna innehåller konkreta exempel på stöd och insatser i 
stadens arbete mot våldsbejakande extremism. Det kan exempelvis 
handla om främjande insatser för att förhindra att barn, unga och 
vuxna[1] hamnar i en negativ utveckling eller riktat stöd för att 
lämna en extremistisk miljö. 
Stadsdelsnämnderna ska arbeta mot våldsbejakande extremism 
enligt de processer som beskrivs i stadens Trygghetsprogram. Det 
innebär bland annat framtagande av lägesbild i samverkan med 
polis och andra aktörer och att inkludera insatser mot 
våldsbejakande extremism i den åtgärdsplan som årligen tas fram 
utifrån aktuell lägesbild. Arbetet mot våldsbejakande extremism är 
ett centralt område i stadens samverkansöverenskommelse med 
polisen där frågan lyfts under de prioriterade samverkansområdena 
Unga i riskzon för destruktivt beteende och Kriminella miljöer och 
livsstilar. 
[1] Lagt till vuxna här eftersom de skett dåd med koppling till 
våldbejakande extremism och rapporten från Tidskriften Expo 
årsrapport ”Svensk rasideologisk miljö 2023” beskriver vuxna män 
som faller mellan myndighetskontakter. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 2024-06-13 
Ärende 30 
  
Riktlinjer i stadens arbete mot våldsbejakande extremism 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande 
  
Revisionen av stadens riktlinjer mot våldsbejakande extremism görs 
med bakgrund av att Sverige befinner sig i ett förhöjt hotläge och 
vikten av ett effektivt arbete mot extremism är angeläget och 
prioriterat. Det är bra att riktlinjerna ges en tydligare struktur och att 
den ligger i samklang med stadens övriga relevanta styrdokument så 
som trygghets- och säkerhetsprogrammet. Det är också viktigt att 
riktlinjerna harmoniserar med den nationella strategin mot 
våldsbejakande extremism och terrorism. 
I arbetet mot våldsbejakande extremism är det många professioner 
som arbetar inom stadens verksamheter som berörs. Det är därför 
angeläget att riktlinjerna är väl förankrade bland medarbetare där 
ansvarsfördelningen och uppföljning är tydlig för alla inblandade 
parter. Det ska inte vara meningen att exempelvis en lärare övertar 
en socialsekreterares ansvar och roll och vice versa. Riktlinjerna 
behöver därför aktivt följas upp i praktiken så att dokumentet 
uppfyller sitt syfte. 
Det är också angeläget att det finns fungerande strukturer för 
informationsdelning mellan berörda parter i arbetet mot 
våldsbejakande extremism. Här blir en ny huvudregel i 
sekretesslagstiftningen särskilt viktigt för att underlätta utbytet av 
information kring individer där stadens medarbetare noterar en höjd 
risk för radikalisering eller att involveras i extremistiska miljöer. 
De individer som hyser extremistiska värderingar kan ha olika 
bakgrund och kan vara verksamma även inom kommunala 
verksamheter. Sedan 2022 har Stockholms stad också en 
visselblåsarfunktion där allvarliga oegentligheter och 
missförhållanden, som brott mot lagar och allvarliga avsteg från 
stadens styrande dokument, kan anmälas. Det som rapporteras ska 
ha uppstått eller högst sannolikt komma att uppstå i den verksamhet 
som du som rapportör är verksam i. 
Det är viktigt att det finns ett allmänintresse av att missförhållandet 
kommer fram. Exempelvis ekonomisk brottslighet, korruption, 
mutor och jäv. Det kan också röra sig om miljöbrott eller 
säkerhetsrisker rörande liv och hälsa. Riktlinjerna saknar helt 
formuleringar kring hur funktionen kan användas för att rapportera 
och slå larm om incidenter och individer som kan utgöra en fara och 
risk för Stockholm och stockholmarna. 
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Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/152-2 (Godkänd - R 1) Remiss Riktlinjer 
VBE. 

 SKHLM 2024/152-1.1 KS 2024/76 Bilaga  
 

Sida 58 (80)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-06-13 

§ 31 
Svar genom kontorsyttrande: trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2024/2025  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/372 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 2024-06-13 
  
Remiss Trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande 
  
Stockholm ska vara en växande och hållbar stad där det är enkelt att 
ta sig fram - oavsett var i Stockholm man bor. Under 2024 
genomför den rödgröna majoriteten i Region Stockholm några av de 
största neddragningarna i kollektivtrafiken någonsin. Det försvårar 
inte minst Stockholms möjligheter att nå våra klimatmål men 
innebär också försvårat livspussel och minskad tillgänglighet för 
inte minst barnfamiljer, äldre och stockholmare som redan har svårt 
att få ekonomin att gå ihop. Moderaterna delar därför i hög 
utsträckning förvaltningens kritik till de föreslagna 
neddragningarna. 
  
Försämringarna av kollektivtrafiken kommer innebära överfulla 
bussar och att kollektivtrafiken blir ett allt mindre tillgängligt 
alternativ. Det i sin tur kommer innebära att färre köper SL-kort 
varpå intäkterna framgent kommer bli ännu mindre. Det rödgröna 
styret har skapat en negativ spiral – något som är oerhört tråkigt 
givet att Stockholm under flera års tid kunnat stoltsera med ett av 
världens bästa system för kollektivtrafiken. 
Frågorna som uppstår i samband med att det rödgröna regionsstyret 
fortsätter slakta kollektivtrafiken är många. Hur ska stockholmare ta 
sig mellan hemmet, jobbet och resten av staden – inte minst i de 
stadsdelar där det snart står nybyggda bostäder och där invånarna 
blir fler? Hur kommer staden och regionen hantera att de mest 
utsatta grupperna är de som främst drabbas av nedskärningarna? 
Hur ska äldre, barnfamiljer och funktionshindrade kunna garanteras 
samma tillgänglighet till staden som de stockholmare som staden 
återkommande påpekar kan cykla i stället för att åka kollektivt? Hur 
påverkas tryggheten? Hur ska Stockholm nå våra klimatmål? 
Allt som allt skapar regionstyret nu en mindre tillgänglig stad där 
möjligheterna till rörelse inom staden blir allt mindre. Det är 
motsatsen till att främja stadsglädje och kommer leda till en mindre 
levande och i slutändan en mer segregerad stad där färre har tillgång 
till hela Stockholm. Vi i Moderaterna motsätter oss de fortsätta 
neddragningarna av kollektivtrafiken. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/372-4 SKHLM 2024/372 försättsblad 
 SKHLM 2024/372-3 (Godkänd - R 1) SKHLM 2024/372 

Kontorsyttrande. 
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 SKHLM 2024/372-1.1 Remiss - Trafikförändringar i SL- 
och WÅAB-trafiken 2024/2025 (T25) 
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§ 32 
Internremiss: planärende på samråd, del av Sätra 2:1 och 
del av Bredäng 1:2 inom Sätra verksamhetsområde  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/402 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna 
Skärholmens stadsdelsnämnd 13/6–24 
  
  
Internremiss planärende på samråd del av Sätra 2:1 och Bredäng 1:2 
  
Sophia Granswed Baat m.fl (M) 
  
  
Särskilt uttalande 
  
Sätra 2:1 
Vi har tidigare uttryckt oro kring projektet Sätra 2:1, både avseende 
naturvärden som påverkas negativt, trafiksituationen som är 
ansträngd redan idag, samt att platsen inte är optimal att bebygga till 
följd av den porösa marken. Från början var tanken att projektet 
även skulle innefatta flerbostadshus, det är nu borttaget och ersatt 
med enbart radhus, vilket vi är positiva till. Det är bra att projektet 
kommer behålla parkeringsförbud längs Tankebyggarbacken och 
även införa nytt parkeringsförbud längs Järnbärarvägen, samtidigt 
är vi skeptiska till att nya parkeringar ska lösas inom 
kvartersmarken, både sett till att antalet bilar kommer öka i 
området, samt att tidigare undersökningar visar att marken inte är 
optimal att bebygga, till följd av den porösa grunden. Det är viktigt 
att nya utredningar görs. Vi ser fortsatt med viss oro kring att det 
rika natur- och djurlivet vid Tankebyggarbacken ska påverkas 
negativt av projektet, här är det viktigt att vidta de 
kompensationsåtgärder som beskrivs i projektet samt spara så 
mycket träd och grönyta som möjligt. I dagsläget finns inga 
konkreta exempel kring hur, mer än att följa det som 
rekommenderas i naturvärdesinventeringen. Slutligen är vi väldigt 
angelägna om att arkitekturen av de nya radhusen går i linje med 
nuvarande bebyggelse och att det planeras för säkra gångvägar för 
barn och boende under projektets gång. 
  
Bredäng 1:2 
Ellevio har tomträtt på fastigheten och är i behov av utbyggnad, 
vilket vi inte motsätter oss. Vi ser dock med stor oro på att detta 
påverkar Sätra Återvinningscentral negativt, som måste stänga vid 
årsskiftet 2024/25. Detta kommer få stora konsekvenser för hela vår 
stadsdel och södra Stockholm avseende avfallshantering. 
Enligt tidigare planer skulle återvinningscentralen flytta några 
hundra meter bort längs Strömsätravägen, men nu har de planerna 
ändrats, då Ellevio behöver en större yta än vad som tidigare var 
tänkt. I stället erbjöds SVOA mark högre upp på ett berg, vilket 
skulle innebära att Sätra ÅVC skulle behöva minska ner sina ytor. 
Det blir enligt SVOA inte ekonomiskt försvarbart att anlägga en ny 
återvinningscentral på den platsen, då det skulle innebära både 
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sprängning och deponi av bergmassor. Sätra ÅVC besöks av 800–
1000 personer per dag på helgerna, och 400–600 personer på 
vardagarna. Mellan den 1–24 maj hade runt 17 000 besökare varit 
där och lämnat skräp. Skärholmen planeras växa med 9500 nya 
bostäder till 2035. Skärholmen är den stadsdel som kommer växa 
mest procentuellt i hela Stockholm. Vi har redan idag stora 
utmaningar med nedskräpning och dumpning av avfall vid våra 
mindre återvinningsstationer, samt i Sätra naturreservat och på 
Vårbergstoppen mm. 
Om Sätra ÅVC försvinner, ser vi stora risker med att dumpning av 
avfall kommer att öka på andra platser i vår stadsdel. Det måste 
vara lätt att göra rätt för sig, det måste finnas möjlighet att lämna 
avfall i sitt närområde och inte behöva köra till Östberga eller 
Högdalen. Vi ser med stor oro att nedskräpningen kommer öka, att 
råttorna blir fler, inte minst runt våra nuvarande återvinningskärl. Vi 
ser även risker med att köerna kommer bli ännu längre på dessa två 
återvinningscentraler, då så pass många fler ska lämna sitt avfall 
där. Vi vill därför uppmana SVOA om att skyndsamt hitta en ny 
plats för en ny återvinningscentral i Skärholmen. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/402-3 Försättsblad. Internremiss Planärende 
på samråd, del av Sätra 2:1 och Bredäng 1:2 . 

 SKHLM 2024/402-4 Svar på Internremiss Planärende på 
samråd, del av Sätra 2:1 och Bredäng 1:2. 
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2024-06-13 

§ 33 
Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2024: förskoleenhet 4  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/439 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/439-1 (Godkänd - R 1) Anmälan om 
deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2024. 
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2024-06-13 

§ 34 
Deltagande i Kvalitetsutmärkelse 2024: 
relationsvåldscentrum (RVC)  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/487 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/487-1 (Godkänd - R 1) anmälan deltagande i 
Kvalitetsutmärkelsen. 
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§ 35 
Lokal anvisning för informationssäkerhet  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/499 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/499-1 Lokal anvisning för 
informationssäkerhet, Skärholmens SDF. 
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2024-06-13 

§ 36 
Protokoll - gruppledarmöte, maj  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/2-9 Protokoll 2024-05-23. 
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2024-06-13 

§ 37 
Protokoll - förvaltningsgruppen, juni  
- anmälningsärende 
  
SKHLM 2024/4 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
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2024-06-13 

§ 38 
Protokoll -  Hägersten-Älvsjös och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor, juni  
- anmälningsärende 
  
SKHLM 2024/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
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2024-06-13 

§ 39 
Protokoll - Skärholmens pensionärsråd, juni  
- anmälningsärende 
  
SKHLM 2024/6 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
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2024-06-13 

§ 40 
Balanslista uppdrag - SDN 7/2024-06-13  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälan godkänns och 
läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/1-12 Balanslista uppdrag - SDN 7/2024-06-
13. 
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2024-06-13 

§ 41 
Sätra återvinning  
- skrivelse från Moderaterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna en skrivelse med förslag till beslut att skicka den 
till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Moderaterna. 
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2024-06-13 

 
2024-06-13 
  
Skärholmens stadsdelsnämnd 
  
Sophia Granswed Baat (M) mfl. 
Conny Gabrielsson (L) mfl. 
  
Skrivelse: Sätra Återvinningscentral 
Den 27 maj kunde vi läsa i Mitti att Sätra Återvinningscentral 
kommer stängas vid årsskiftet 2024/25. Enligt Stockholm Vatten 
och Avfall (SVOA), är orsaken till stängningen att de har blivit 
uppsagda av fastighetsägaren. Marken ägs av Stockholms stad, men 
Ellevio som har tomträtten ska bygga ett ställverk 
där återvinningscentralen ligger. 
Enligt tidigare planer skulle återvinningscentralen flytta några 
hundra meter bort längs Strömsätravägen, men nu har de planerna 
ändrats, då Elllevio behöver en större yta än vad som tidigare var 
tänkt. I stället erbjöds SVOA mark högre upp på ett berg, vilket 
skulle innebära att Sätra ÅVC skulle behöva minska ner sina ytor. 
Det blir enligt SVOA inte ekonomiskt försvarbart att anlägga en ny 
återvinningscentral på den platsen, då det skulle innebära både 
sprängning och deponi av bergmassor. 
Sätra ÅVC besöks av 800–1000 personer per dag på helgerna, och 
400–600 personer på vardagarna. Mellan den 1–24 maj hade runt 17 
000 besökare varit där och lämnat skräp. Skärholmen planeras växa 
med 9500 nya bostäder till 2035. Skärholmen är den stadsdel som 
kommer växa mest procentuellt i hela Stockholm. Vi har redan idag 
stora utmaningar med nedskräpning och dumpning av avfall vid 
våra mindre återvinningsstationer, samt i Sätra naturreservat och på 
Vårbergstoppen mm. 
Om Sätra ÅVC försvinner, ser vi stora risker med att dumpning av 
avfall kommer att öka på andra platser i vår stadsdel. Det måste 
vara lätt att göra rätt för sig, det måste finnas möjlighet att lämna 
avfall i sitt närområde och inte behöva köra till Östberga eller 
Högdalen. Vi ser med stor oro att nedskräpningen kommer öka, att 
råttorna blir fler, inte minst runt våra nuvarande återvinningskärl. Vi 
ser även risker med att köerna kommer bli ännu längre på dessa två 
återvinningscentraler, då så pass många fler ska lämna sitt avfall 
där. Vi vill därför uppmana SVOA om att skyndsamt hitta en ny 
plats för en ny återvinningscentral i Skärholmen. 
Med anledning av ovan önskar vi att: 

 Stadsdelsförvaltningen skickar vår uppfattning och 
uppmaning till SVOA för kännedom. 
  

 Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att bevaka frågan, och 
återkomma till nämnden på lämpligt sätt och frekvens. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-06-13 

§ 42 
Vad händer med amfiteatern vid Vårbergstoppen?  
- skrivelse från Centerpartiet 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Centerpartiet en skrivelse 
med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen för 
beredning. 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler att Liberalerna ansluter 
till skrivelsen. 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
att Moderaterna ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Centerpartiet, Liberalerna, Moderaterna och 
Sverigedemokraterna. 
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2024-06-13 

 
Bilaga, skrivelse, Centerpartiet, Liberalerna, Moderaterna och 
Sverigedemokraterna 
2024-06-13 
  
Vad händer med amfiteatern vid Vårbergstoppen?   
  
Alice Vestlin (C) 
Conny Gabrielsson (L) 
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
Tapani Juntunen m.fl. (SD) 
  
Vad händer med amfiteatern vid Vårbergstoppen? 
  
Vårbergstoppen och det tillhörande parkområdet är en viktig 
målpunkt för boende i hela Skärholmen. För några år sedan 
genomfördes en upprustning av Vårbergstoppen och platsen 
utvecklades med olika värden och funktioner för alla åldrar. 
  
Mellan de två topparna ligger en amfiteater. Under en lång period 
har gräsmattan på amfiteatern varit avstängd. I våras togs 
avspärrningarna bort och gräsmattan går nu återigen att beträda. 
Centerpartiet anser att amfiteatern är en utmärkt plats att genomföra 
olika evenemang och tillställningar på. Tidigare har amfiteatern 
varit spelplats för Parkteatern, men tyvärr finns den inte med i 
programmet den här sommaren.  
  
2023 var endast 64 % av andelen barn och ungdomar i Skärholmen 
nöjda med tillgången på kulturaktiviteter på fritiden, jämfört med 
kommunfullmäktiges årsmål på 77 %. Att erbjuda mer kultur på 
amfiteatern skulle kunna öka denna siffra. 
  
I verksamhetsplan efter verksamhetsplan går att läsa att den 
kollektiva gemenskapen i Vårberg behöver öka. Genom att 
möjliggöra för fler evenemang i amfiteatern kan Vårbergsbor med 
olika bakgrund mötas på ett avslappnat sätt. Platsen lämpar sig inte 
bara för teater utan skulle även vara en häftig plats för konserter och 
andra tillställningar. 
  
Med anledning av ovan vill jag fråga förvaltningen: 
  
Vad är planen för amfiteatern vid Vårbergstoppen? 
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2024-06-13 

§ 43 
Skrivelse angående hållplats vid Skärholmens brygga för 
pendelbåten linje 89  
- skrivelse från Liberalerna 
  

Beslut  
Skrivelsen avslås. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler för Liberalerna en 
skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen för 
beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen avslås och hör 
bifall därtill. 

Reservation 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 

Bilaga 
Skrivelse, Liberalerna. 
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Bilaga, skrivelse, Liberalerna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 2024 06 13 
Skrivelse av Conny Gabrielsson(L) m fl angående hållplats vid 
Skärholmens brygga för pendelbåten linje 89 
Det är sedan länge Liberalernas uppfattning att pendelbåten mellan 
Tappström (Ekerö) och Stadshuskajen borde kunna hämta och 
lämna resenärer på Skärholmens brygga, åtminstone via 
anrop.  Avresa från Skärholmens brygga aviseras enkelt genom ett 
sms från resenären på samma sätt som idag sker för påstigning från 
hållplatsen Kungshättan på Kungshatt. Vid avresa till Skärholmens 
brygga från någon ordinarie hållplats så bör det räcka med att 
meddela personalen ombord. 
Det har hittills inte funnits intresse från regionen och SL att 
underlätta resandet med pendelbåt från vår stadsdel, tyvärr inte 
heller inför denna sommarsäsong. Det bör dock inte hindra 
stadsdelsnämnden från att aktualisera frågan hos beslutande organ, 
den är angelägen och borde inte vara så svår att åtgärda. 
Med anledning av detta vill Liberalerna att stadsdelsnämnden 
uttalar som sin mening 
att pendelbåtens linje 89 ska kunna hämta och lämna resenärer vid 
Skärholmens brygga 
att detta uttalande tillkännages Trafiknämnden i regionen och 
Storstockholms Lokaltrafik 
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Då inga övriga frågor kvarstod avslutade ordförande Stephan 
Guiance (S) sammanträdet kl. 19.30 med att önska alla en glad 
sommar. 
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